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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Készült: Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Gazdasági és Városfejlesztési 
Bizottságának 2023. február 20. (hétfő) napján 10 órakor Szekszárd Megyei Jogú Város Polgármesteri 
Hivatalának Dísztermében megtartott rendkívüli, nyilvános üléséről. 
 
Jelen vannak:    Bomba Gábor elnök;  
     Rácz Zoltán elnökhelyettes; 
     Gréczy-Félegyházi Gyöngyvér képviselő; 

Szegedi Attila bizottsági tag; 
Posta Zoltán bizottsági tag; 

      
Tanácskozási joggal megjelentek: Zaják Rita tanácsnok; 

dr. Biró Gyula aljegyző; 
dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető, jkv. vezető; 
Kocsis Anikó osztályvezető; 

     Holczer Nicolette pályázati referens; 
     Neiner András stratégiai tervezési munkatárs. 
      
Bomba Gábor elnök köszönti a megjelenteket, majd megállapítja, hogy az 5 tagú bizottságból 5 
bizottsági tag jelen van, a bizottság határozatképes. Az elnök az ülést 10 órakor megnyitja. 
 
Bomba Gábor elnök: Üdvözlök mindenkit a Gazdasági Bizottság mai ülésén. Először a napirendekre 
szavaznánk. Az egyik napirendet zárt ülésen javasolta az előterjesztő tárgyalni. Aki egyetért azzal, hogy 
ezt a napirendet zárt ülésen tárgyaljuk, kérem emelje fel a kezét. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a zárt ülés napirendjére vonatkozó javaslatot, amelyet a bizottság 5 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott. 
 
Bomba Gábor elnök: Most a teljes napirendre szavaznánk, aki egyetért a kiküldött napirendekkel, 
kérem, emelje fel a kezét.  
 
Az elnök szavazásra teszi fel a bizottság napirendjének elfogadására tett javaslatot, amelyet a 
bizottság 5 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és a következő napirendet állapította meg: 
 

NAPIREND 
 

1. napirendi pont: 
Javaslat Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata által benyújtandó pályázatról mini bölcsődei 
férőhely létesítésére a 2. számú Óvoda és Bölcsőde Mérey utcai székhelyén 
(18. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előadó: Neiner András stratégiai tervezési munkatárs 
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ZÁRT ÜLÉS: 
 
2. napirendi pont: 

Javaslat a TOP-6.1.4-16-SE1-2017-00002 Szekszárd rendezvényei infrastrukturális hátterének 
fejlesztése című pályázat keretében az eszközök beszerzésére kiírt közbeszerzési eljárásban 
meghozandó döntés előkészítésére 
(19. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Biró Gyula aljegyző 
Előadó: Kocsis Anikó osztályvezető 
 

 

1. napirendi pont: 

Javaslat Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata által benyújtandó pályázatról mini bölcsődei 
férőhely létesítésére a 2. számú Óvoda és Bölcsőde Mérey utcai székhelyén 
(18. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előadó: Neiner András stratégiai tervezési munkatárs 
 

Bomba Gábor elnök: Az első napirendi pontunk egy mini bölcsődei férőhely létesítése a 2. számú 
óvodánál. Megkérném Andrást, hogy egy röviden foglalja össze a projektet. Ha jól értettem, akkor egy 
támogatást megelőző döntésről van szó. 
 
Neiner András stratégiai tervezési munkatárs: Igen, köszönöm szépen. Molnárné Lovász Andrea, a 2. 
számú óvoda-bölcsőde intézményvezetője kereste meg a hivatalt azzal, hogy látott egy kiírást 
bölcsődei nevelés fejlesztése címmel, aminek keretében lehet mini bölcsődére is pályázni. Az 
elképzelés az, hogy a Mérey utcai óvoda épületében egy 7 fős mini bölcsődét hoznának létre. Az 
előzményekhez azt kell tudni, hogy 2021. augusztus 31-ig 4 csoportos óvodaként működött az 
intézmény, jelenleg 3 csoport van, az egyik óvodai csoportból óvónői szobát alakítottak ki. Ez az óvónői 
szoba kerülne át jelenleg egy üresen álló kisebb szobába, egy 25 négyzetméteres irodába, és ebben a 
megüresedett vagy hát rendelkezésre álló szobában pedig létrehoznának a 7 fős mini bölcsődét. Az 
alapító okirat szerint 96 főre engedélyezett maga az intézmény, azt még a 4 csoportra kapta meg, de 
jelenleg 3 működik.  Jelenlegi létszámuk 43 fő, tehát látszik, hogy messze vannak a teljes 
kihasználtságtól. A kérelemben leírta, hogy összehasonlította a Muskotály utcai óvoda telephellyel, 
ahol a korábbi 79 százalékról 92,7 százalékra ment föl a kihasználtság, és az ő véleménye szerint 
összefüggés van az óvodai kihasználtság és a bölcsődék kihasználtság között is, tehát hogyha az egyik 
jobban kihasznált, akkor az magával húzza a másik kihasználtságát is. Az előterjesztésben 
összefoglaltuk, mellékletként csatoltuk Szekszárdon a születések számát és az intézmény 
kihasználtságát. Ebből látható, hogy egyre kevesebb gyermek születik, illetve a meglévő intézményi 
kihasználtság messze van a 100 százaléktól. Alapvetően fontos szempont a kérelemhez, hogy a 
környéken nincs még bölcsőde. Igazából ez számukra az egyik legfontosabb szempont. A pályázat 
jelenleg nincs még kiírva, ezt pénteken is megnéztük, mai nap is megnéztük. Egyelőre ennyit tudunk, a 
korábbiakból, korábbi kiírásból lehet kalkulálni, hogy mi várható, de új kiírásnál ugye mindig 
bejöhetnek új szempontok. Egyelőre ezt nem látjuk, mert nincs még a kiírás.  
 
Bomba Gábor elnök: Köszönjük szépen, van-e kérdésetek? 
 
Posta Zoltán bizottsági tag: Köszönöm szépen a szót! 2-3 kérdésem van. Egyrészt ugye, mivel nincs 
kiírva, akkor azt se tudjuk, hogy meddig kell benyújtani. Nyilván készüljünk rá. A bevezetőben is 
említetted, hogy 4 csoportszobából jelenleg 3 van kihasználva, így bennem rögtön fölvetődött az a 
kérdés, hogy miért nem a 4.-ben lesz a bölcsődei férőhely? Mert akkor lehet, hogy félreérthető az 
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előterjesztés. A másik kérdésem, ami kicsit összefügg a Szőlőhegyi beruházással, hogy az 
előterjesztésben szerepelt, hogy ott ugye bizonyos indikátort vállalt a pályázó. 2 csoportot fog indítani 
szőlőhegyen. Nincs annak veszélye, hogy ezzel az új, esetleges férőhellyel az ottani csoportból fogunk 
elhúzni gyerekeket? Nyilván a 2 helyszín nagyon távol van egymástól, de remélem, hogy ennek nincs 
veszélye, hogy egy másik pályázaton indulunk, és aztán ott meg nem tudunk majd indikátort teljesíteni, 
mert nyilván akkor visszafizetési kötelezettségük lesz. Köszönöm. 
 
Neiner András stratégiai tervezési munkatárs: A szőlőhegyi óvoda, bölcsőde vonatkozásában nem 
tudok nyilatkozni, nem láttam magát a kiírás, de az igaz, hogy a vállalat indikátort teljesíteni kell, ez 
biztos, tehát annak a teljesülése nyilván prioritás. 
 
Zaják Rita tanácsnok: Városi szinten számoltatok-e kapacitást, tehát, hogy mennyi a kapacitás és 
annak milyen a kihasználtsága városi szinten, mert most lehet, hogy abban az utcában nincsen mini 
bölcsőde, de ott van magán mini bölcsőde a környéken, és az volt ugye a félő Szőlőhegy kapcsán is, 
hogy nem lesz majd megtöltve és nagyon sokba kerül. 
 

Neiner András stratégiai tervezési munkatárs: Igen, megnéztük. A Városi Bölcsődében ugye 125 fő 
engedélyezett 10 csoportban. Csoportonkénti bontásban is kértünk be adatokat, az látszik, hogy 
körülbelül 20 üres helyünk van, és ez csak a Városi Bölcsőde. A 2. számú bölcsődében jelenleg 14 
férőhely van, amiből most jelenleg 7 van betöltve, de további 4-et várnak, az 11, tehát ott is marad 
még 3, és akkor nem szóltunk még a Szőlőhegyiről, ami még nem engedélyezett, de ott meg az előbb 
említette a Posta úr a vállalást. 23 üres helyünk biztos, hogy van.  
 
Kocsis Anikó osztályvezető: Szőlőhegyen 2 csoportszobát építünk, ami azt jelenti, hogy kétszer 8 
gyereket kell behoznunk a rendszerbe, tehát 16 fő bölcsődés korút. És ugye itt nyilván a Szőlőhegyi 
létesítménynél már szerepet fog játszani a jövő éves költségvetésben a fenntartási időszak, legalább 5 
évig ugye azt a külön épületet fenn kell tartanunk, aminek azért lesznek működési költségei.  
 
Bomba Gábor elnök: Mikorra kell a Szőlőhegyi teljesíteni. 
 
Kocsis Anikó osztályvezető: Nyáron. Igazából szeptember 1.-jével szeretnénk indítani ugye az új 
létesítményt, mivel a közoktatási törvény alapján átszervezni, új intézményt létrehozni csak a nyári 
tanítási, tehát szorgalmi időszakon kívüli időszakban, tehát nyáron lehet. 
 
Bomba Gábor elnök: Jó, köszönöm. Nekem lenne egy javaslatom, hogy feltételesen, mivel, hogy itt a 
pályázat sincs kiírva. Tehát én azt mondanám, hogy akkor feltételesen elfogadhatónak tartom, hogy 
ezzel foglalkozunk, készítsük elő, viszont a szőlőhegyi ovitól tegyük függővé, hogy ott a létszámot 
tudjuk-e teljesíteni. Az kiderül ezek szerint nyáron és utána vagy beadjuk ezt a pályázatot vagy nem, 
hogy ha ezt így el tudjátok fogadni. 
 
Posta Zoltán bizottsági tag: Egyetértek. Nekem még az jutott eszembe, hogy a Szőlőhegyi Bölcsőde 
gyakorlatilag Szekszárdnak a déli peremterületén van, hogy van-e arra esély vagy jogszabályi feltétel, 
vagy bármi, hogy esetleg nem szekszárdi gyerekek tudjanak a szekszárdi bölcsődébe helyet kapni. Én 
arra lakom, reggelente rengeteg ingázás történik, Szekszárd felé jönnek be a munkavállalók, tehát van-
e ennek reális jogszabályi lehetősége, hogy ne csak szekszárdi gyermek legyen a bölcsibe, mert akkor 
nyilván meg kell keresni a környező kistelepüléseket, Szálkát, Várdombot vagy Sárpilist, és lehetne 
esetleg feléjük nyitni. Köszönöm. 
 
dr. Biró Gyula aljegyző: Igen, természetesen lehet más településről is behozni, hiszen úgy épül fel, 
hogy van egy beiskolázási vagy benevelési körzete az adott óvodának, iskolának, bölcsődének, és a 
közgyűlés dönthet úgy, hogy az elsődleges a Szőlőhegyi térség, de másodlagosan természetesen más 
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településről is lehet behozni a létszámig vagy ugye addig a korlátig, amíg az alapító okirat engedélyezi 
az üres létszámokra. Tehát nyilván az lenne a cél, hogy minél jobban feltölteni a létszámot, mert akkor 
több normatíva érkezik. Köszönöm.  
 
Rácz Zoltán elnökhelyettes: Egy dolgot szeretnék kérdezni vagy megjegyezni. Régen ez úgy működött, 
hogy a háziorvosokkal volt egy élő kapcsolat, azok úgy elmondták, hogy hát itt fog születni 10 gyerek, 
ott 3 gyerek, ott 4 gyerek, és akkor így lehetett tervezni többé-kevésbé. Nem tudom, hogy működik-e 
ez még. 
 
dr. Biró Gyula aljegyző: Igen. Az előterjesztés is tartalmazza azt a táblázatot évekre lebontva, hogy 
hány gyerek jön. A háziorvosokkal és védőnőkkel kapcsolatban van természetesen az önkormányzat, 
és a táblázatban is lehet látni, hogy évente mennyi gyerek született. Hát sajnos tényleg azt kell 
megállapítani, hogy folyamatosan csökken, de hát nemcsak Szekszárdon, hanem ez országos 
probléma. Bár nyilván vannak olyan agglomerációk, ahol beköltözések vannak, tehát gondolok 
különösen Budapest és környékére, ott olvastam nemrég, hogy bölcsődéket, iskolákat kellett 
különösen Gödön építeni, mert akkora a beköltözés volumene. Hát sajnos Szekszárdon ezt nem tudjuk 
elmondani. 
 
Bomba Gábor elnök: Megadnám a szót Nikolettnek, mert ő már többször jelentkezett. 
 
Holczer Nicolette pályázati referens: Igen, csak annyit szerettem volna mondani, hogy az előzetes 
tájékoztatása alapján ugye február 10-én nyílt volna meg, és március 14. lenne a beadási határidő, és 
nem tudjuk, hogy az változik-e vagy nem. 
 
Bomba Gábor elnök: Nem tudom, hogy meddig lehet, de gondolom ezt vissza lehet vonni. Jó lenne, ha 
eldőlne a Szőlőhegyi feltöltöttség, akár még ha beadjuk a pályázatot, akkor is azt gondolom, hogy vissza 
lehet vonni, ha nem szeretnénk, tehát egy ilyen feltételes hozzájárulást adna a bizottság, ez az én 
javaslatom, hogy akkor legyen ez végleges, bármilyen módszerrel, akár a pályázat visszavonásával is, 
hogyha a Szőlőhegyi indikátort már látjuk, hogy teljesül és persze tegyünk meg mindent a védőnői 
szolgálattal meg a háziorvosokkal meg a környező településekkel, hogy tele legyünk gyerekekkel. 
Köszönöm. 
 

Posta Zoltán bizottsági tag: Köszönöm, nekem még egy gyors kiegészítésem lenne. Nem tudjuk 
pontosan a pályázati feltételeket, hogy itt milyen vállalásokat kell tenni, tehát van-e itt is olyan 
indikátor feltétel a mostani tudomásunk szerint, mint ami a szőlőhegyen? Mert, ha nincs indikátor, 
akkor semmilyen kockázatot nem vállalunk, akkor felújítjuk azt az épületrészt és ha a kiírás engedi, 
meglátjuk, hogy sikerül-e majd a feltöltés vagy nem sikerül. De az nyilván egy fontos kérdés, hogy mit 
kell vállalni az önkormányzatnak a pályázat beadásakor. 
 
Holczer Nicolette pályázati referens: Amit az intézményvezető javasolt, vagyis ez a hét fő lenne akkor 
igazából az indikátor.  
 
Neiner András stratégiai tervezési munkatárs: Egy kis kiegészítés adalék, hogy az új csoportszobához, 
mini bölcsődéhez 2 főt föl kell venni, tehát kisgyermeknevelői végzettséggel rendelkező személyt kell 
fölvenni. Most gyorsan még reggel lekérdeztük a friss béradatokat, ez lehet felsőfokú vagy lehet 
középfokú, OKJ-s végzettségű. Felsőfokú esetén 510.000 forint a havi bér, az OKJ-s esetén 350.000 
forint, és kell egy bölcsődei dajka, szintén közel 400.000 forint, vagy 376.000 forintért. Tehát ezzel 
kalkulálni kell mindenképpen. 
  
Bomba Gábor elnök: Az körülbelül olyan havi millió járulékokkal együtt, nem? 
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Neiner András stratégiai tervezési munkatárs: Egy millió inkább. 
 
Bomba Gábor elnök: Ha nincs több kérdésetek, akkor ezzel a módosítással tenném fel szavazásra, hogy 
mindenképpen várjuk meg a Szőlőhegyi indikátort is, hogy ki lehessen még belőle lépni, nem feltétlenül 
a pályázat beadásával, de figyeljünk arra, hogy végleg ne kötelezzük el magunkat. Jó, aki ezzel egyetért, 
kérem emelje fel a kezét.  
 
Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, amelyet a bizottság 5 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadta, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 
Gazdasági és Városfejlesztési Bizottságának 

19/2023. (II.20.) határozata 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata „Mini bölcsődei férőhely létesítése a 2. 
számú Óvoda és Bölcsőde Mérey utcai székhelyén” tárgyú pályázatának benyújtására 

vonatkozóan 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Gazdasági és Városfejlesztési Bizottsága 
a Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének az Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló 29/2019. (XII. 23.) önkormányzati rendelet 1. melléklet, Gazdasági és 
Városfejlesztési Bizottság 1.3. pontjának 1. alpontjában rögzített hatáskör alapján 
 

1. dönt a meglévő férőhelyek előzetes ismerete és a beérkező igény alapján „Mini bölcsődei 
férőhely kialakítása a Szekszárdi 2. számú Óvoda-Bölcsőde Mérey utcai székhelyén” tárgyú 
pályázat benyújtásáról, azzal a feltétellel, hogy a fejlesztési elképzelés illeszkedik az RRF-1.1.2-
2021 kódszámú, „Bölcsődei nevelés fejlesztése” című kiíráshoz, illetve a pályázat 
benyújtásának határidejéig a pályázat szükséges mellékletei rendelkezésre állnak, valamint, ha 
a pályázat benyújtása nem veszélyezteti a TOP-6.2.1-19-SE1-2019-00001 azonosítószámú 
Szőlőhegyi mini bölcsőde kialakítása c. pályázat keretében vállalt indikátorokat a pályázat 
fenntartási időszaka alatt; 

 
Határidő: A döntéshozatal napja 

 Felelős:  Bomba Gábor elnök 
 

2. felhívja a Polgármesteri Hivatalt a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Határidő: Pályázat benyújtásának határideje 
Felelős:  Kocsis Anikó osztályvezető 

 
Bomba Gábor elnök: A nyilvános ülés végére értünk, kérem, hogy teremtsük meg a zárt ülés feltételeit.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el, így az elnök a nyilvános ülést 10 óra 17 perckor 
berekeszti. A bizottság zárt ülésen folytatja munkáját. 
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K.m.f 

 
 

Posta Zoltán 
                   jegyzőkönyv-hitelesítő 
 
 
Készítette: 

dr. Holczer Mónika 
  jegyzőkönyvvezető 

  
 

 

 

Bomba Gábor 
elnök 

 

 

Ellenjegyezte: 
           dr. Gábor Ferenc 

                jegyző 

 


